
ZAPISNIK
sa 72. sjednice Odbora za ekonomiju, finansije i budžet Skupštine Crne

Gore, 
održane 3. i 8. oktobra 2014. godine

Sjednica je počela u  12:55 časova.
Predsjedavao je Aleksandar Damjanović, predsjednik Odbora. 
Sjednici su prisustvovali poslanici: Zoran Jelić, Veljko Zarubica, Rešid Adrović,

Filip Vuković, Almer Kalač, Nik Gjeloshaj i Strahinja Bulajić.
Odsustvo sa sjednice najavili  su poslanici:  Damir Šehović,  Mladen Bojanić,

Srđan Milić i Milutin Đukanović.
Sjednici nije prisustvovao poslanik Nebojša Medojević.
Sjednici  je,  u  skladu  sa  članom  65  Poslovnika  Skupštine,  prisustvovao

poslanik Emilo Labudović.
Sjednici  su,  u  svojstvu  predstavnika  predlagača,  prisustvovali:  Dragica

Sekulić, direktorica Direktorata za energetsku efikasnost u Ministarstvu ekonomije,
Mitar Bajčeta - predsjednik Komisije za kontrolu državne pomoći i Šefika Kurtagić –
načelnica Odjeljenja za pripremu državne pomići u Ministarstvu finansija.

U  radu  sjednice,  u  skladu  sa  članom 67 Poslovnika  Skupštine,  po  pozivu,
učestvovao je, Edin Koljenović – NVO „Građanska alijansa“.

Rad sjednice su pratili predstavnici medija.
 Predsjednik  Odbora konstatovao  je  da postoji  kvorum za rad  i  punovažno
odlučivanje.

Za sjednicu je utvrđen sljedeći

D N E V N I  R E D:
-Usvajanje zapisnika sa 70. i 71. sjednice-

1. INICIJATIVA  ZA  ORGANIZOVANJE  KONTROLNOG  SASLUŠANJA  NA  TEMU:
„REALIZACIJA UGOVORA IZMEĐU VLADE CRNE GORE I KOMPANIJE A2A“, koju je
podnio poslanik Strahinja Bulajić;

2. PREDLOG ZAKONA O EFIKASNOM KORIŠĆENJU ENERGIJE;

3. GODIŠNJI IZVJEŠTAJ O DODIJELJENOJ DRŽAVNOJ POMOĆI U CRNOJ GORI U 2013.
GODINI  i

4. TEKUĆA PITANJA

*     *     *
Zapisnici sa 70. i 71. sjednice Odbora usvojeni su bez primjedbi.

*     *     *
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Prva tačka - INICIJATIVA ZA ORGANIZOVANJE KONTROLNOG SASLUŠANJA NA TEMU:
„REALIZACIJA  UGOVORA  IZMEĐU  VLADE  CRNE  GORE  I  KOMPANIJE  A2A“,  koju  je
podnio poslanik Strahinja Bulajić;

Predsjednik  Odbora,  Aleksandar  Damjanović,  obavijestio  je  Odbor  da  je,
shodno dogovoru sa prethodne sjednice, u dnevni red današnje sjednice uvrštena
inicijativa za održavanje  kontrolnog saslušanja, koju je podnio poslanik Strahinja
Bulajić.

Poslanik Strahinja Bulajić,  obrazložio je razloge za podnošenje inicijative  i
ukazao da Skupština, odnosno, matični Odbor, treba da sagleda sa aspekta zaštite
interesa  Crne  Gore,  efekte  realizacije   petogodišnjeg  Ugovora  između  Vlade  i
kompanije A2A, koji ističe 31. decembra 2014. godine, Takođe, predložio je da se
pored  lica  navedenih  u  inicijativi  sasluša  i  potpredsjednik  Vlade  Crne  Gore  za
ekonomsku politiku i finansijski sistem, dr Vujica Lazović.

Odbor je, jednoglasno, sa sedam glasova „za“, donio Odluku  o kontrolnom
saslušanju  potpredsjednika  Vlade  za  ekonomsku  politiku  i  finansijski  sistem,  dr
Vujice  Lazovića,  ministra  ekonomije,  dr  Vladimira  Kavarića,  predsjednika  Odbora
direktora  Elektroprivrede  Crne  Gore  ad  Nikšić,  Srđana  Kovačevića  i  izvršnog
direktora Elektroprivrede Crne Gore ad Nikšić, Stefana Pastorija  povodom realizacije
ugovora između Vlade Crne Gore i kompanije A2A.

Kao termin održavanja kontrolnog saslušanja utvrđen je 16. oktobar 2014.
godine.

Druga tačka - PREDLOG ZAKONA O EFIKASNOM KORIŠĆENJU ENERGIJE;

Generalna  direktorica  Direktorata  za  energetsku  efikasnost  u  Ministarstvu
ekonomije, Dragica Sekulić, dala je uvodno obrazloženje Predloga zakona. 

U raspravi su učestvovali poslanici: Aleksandar Damjanović i Strahinja Bulajić,
kao i predstavnik NVO „Građanska alijansa“, Edin Koljenović.

Nakon rasprave, Odbor je odlučio da podnese Skupštini sljedeći

I Z V J E Š T A J

           Odbor se  upoznao sa  razlozima za predlaganje  Zakona o efikasnom
korišćenju energije, saopštenim u uvodnom obrazloženju direktorice Direktorata za
energetsku  efikasnost  u  Ministarstvu  ekonomije.  Predlaganje  navedenog  zakona,
uslovljeno je donošenjem  novih strožijih zahtjeva Evropske unije, koji stavljaju van
snage prethodni pravni i politički okvir, a koje Crna Gora članstvom u Energetskoj
zajednici  ima  obavezu  da  transponuje  u  svoje  zakonodavstvo,  kao  i  potrebom
stvaranja pretpostavki za efikasniju primjenu Zakona.
            Odbor je konstatatovao da je u raspravi na konsultativnom saslušanju
održanom 24. marta 2014. godine, na temu:„Efikasno korišćenje energije, stanje u
Crnoj Gori sa osvrtom na Nacrt zakona o efikasnom korišćenju energije“, ocijenjeno,
između ostalog, da je u narednoj fazi izrade akta, potrebno predvidjeti  osnivanje
Agencije za energiju i Fonda za energetsku efikasnost kao posebnog pravnog lica. U
odnosu na Predlog zakona konstatovano je da nije predviđeno formiranje navedenih
institucija. 
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Odbor se upoznao sa stavom predstavnika NVO „Građanska Alijansa“ , koji je
ukazao  na  potrebu  uspostavljanja  adekvatnog  sistema  praćenja  primjene
navedenog zakona i založio se za formiranje navedene Agencije.

Na  sjednici  je  konstatovano  da  su  za  punu  primjenu  Zakona  neophodna
finansijska  sredstva  i  ocijenjeno  da  praksa  da  regulator  reguliše  energetsku
efikasnost i energetiku, treba da se preispita.

Poslanike  je  interesovalo  šta  se  podrazumijeva  pod  terminom  energetski
intezitet, zašto  se ovaj zakon ne primjenjuje na energetsku efikasnost postrojenja
za proizvodnju, prenos i distribuciju energije (član 1 stav 2 Predloga zakona), kao i
aproksimativna procjena mjera  na krajnjeg potrošača. 

Na sjednici je bilo mišljenja da je potrebno drukčije definisati naziv zakona i
ukazano da su godišnji gubici u proizvodnji, prenosu i distribuciji energije ogromni i
da je energetska efikasnost najpotrebnija upravo u ovoj oblasti. 
             Odbor je konstatovao da u obrazloženju Predloga zakona nedostaje procjena
finansijskih  sredstva  za  njegovo  sprovođenje  i  zatražio  od  predlagača,  da  prije
rasprave u plenumu, dostavi istu.

Na  Predlog  zakona  o  energetskoj  efiksnosti  najavljeno  je  amandmansko
djelovanje.

Odbor je, nakon izjašnjavanja sa pet glasova „za“ i dva glasa „protiv“, odlučio
da predloži Skupštini da usvoji Predlog zakona o efikasnom korišćenju energije.

Za  izvjestioca  Odbora  na  sjednici  Skupštine  određen  je  poslanik Rešid
Adrović.

Treća tačka -   GODIŠNJI IZVJEŠTAJ O DODIJELJENOJ DRŽAVNOJ POMOĆI U CRNOJ
GORI U 2013. GODINI

Predsjednik Komisije za kontrolu državne pomoći, Mitar Bajčeta, obrazložio je
podnijeti izvještaj. 

U raspravi su učestvovali poslanici: Aleksandar Damjanović i Almer Kalač. 
Odbor je, odlučio da se o navedenom izvještaju, zbog nedostatka kvoruma,

izjasni u nastavku sjednice i podnese Skupštini izvještaj.

Četvrta  tačka - TEKUĆA PITANJA

Predsjednik Odbora:

a) najavio je održavanje sjednice za 8. oktobar 2014. oodine sa  početkom u
9:30 časova.

b) obavijestio  je  da  je  direktor  Fonda  rada,  Kemal  Đečević,  dostavio  Odboru
dopis  (zaveden  pod  brojem 00-63-7/14-100)  o  broju  neisplaćenih  rješenja
Fonda iz 2013. godine i potrebi adekvatnog tretiranja nedostatka sredstava
za isplatu potraživanja kod Fonda rada.  Dopis Fonda rada podijeljen je na
sjednici.

c) podsjetio je da je Javni poziv za imenovanje člana Senata DRI, objavljen 16.
septembra na internet stranici Skupštine Crne Gore i  17. septembra 2014.
godine u dnevnim listovima: Pobjeda, Dan, Vijesti i Dnevne novine i da je rok
za prijavu 15 dana od dana poslednjeg objavljenog poziva, to jest, zaključno
sa 2. oktobrom 2014. godine.
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S tim uvezi obavijestio je Odbor da su, zaključno sa  2. oktobrom, prijave
podnijeli:

1. Tatjana Rakočević – diplomirana pravnica,
2. Zarija Pejović – doktor ekonomskih nauka,
3. Mirko Jovović – diplomirani pravnik,
4. Predrag Mitrović – magistar ekonomskih nauka,
5. Neli Ćuković – diplomirana pravnica,
6. Žarko Đurišić – diplomirani pravnik,
7. Dušan Mrdović – diplomirani pravnik,
8. Branko Bulatović – magistar ekonomskih nauka,
9. Radule Žurić – diplomirani pravnik i
10. Zorica Knežević – magistar ekonomskih nauka.

  Ukazao je  da postoji  mogućnost  da pristignu i  prijave koje  su,  eventualno,
poslate poštom tako da navedena lista nije konačna, kao i da će Služba Odbora,
odnosno,  pisarnica,  početkom  naredne  nedjelje  proslijediti  podnijete  prijave
kandidata. 

  Takođe, obavijestio je članove da će biti napravljena tabela koja će omogućiti
lakši  pregled  podnijete  dokumentacije  i  kvalifikacija  kandidata,  a  koja  će  biti
proslijeđena, zajedno sa dokumentacijom kandidata.

*     *     *
Sjednica je prekinuta u 13:55 časova.

*     *     *

Sjednica je nastavljena 8. oktobra 2014. godine u 9:50 časova.
Predsjedavao je Aleksandar Damjanović, predsjednik Odbora.
Sjednici  su prisustvovali  poslanici:  Zoran Jelić,  Rešid Adrović,  Filip Vuković,

Veljko Zarubica, Damir Šehović, Almer Kalač, Nik Gjeloshaj i Strahinja Bulajić.
Sjednici  nijesu  prisustvovali  poslanici:  Srđan  Milić,  Mladen  Bojanić,  Milutin

Đukanović i Nebojša Medojević.
Rad sjednice pratili su predstavnici medija.
Predsjednik Odbora konstatovao je da postoji kvorum za rad i punovažno 

odlučivanje

Treća tačka -   Izjašnjavanje o GODIŠNJEM IZVJEŠTAJU O DODIJELJENOJ DRŽAVNOJ
POMOĆI U CRNOJ GORI U 2013. GODINI

U skladu sa dogovorom sa sjednice Odbora, održane 3. oktobra 2014. godine,
pristupilo se izjašnjavanju o navedenom izvještaju.

Nakon izjašnjavanja, Odbor je odlučio da podnese Skupštini sljedeći

I Z V J E Š T A J
Predsjednik  Komisije  za  kontrolu  državne  pomoći,  u  uvodnom  obraćanju

upoznao je Odbor sa  strukturom Izvještaja  o dodjeljenoj državnoj pomoći, koja se
odnosi na metodologiju koja se koristi za pripremanje godišnjih izvještaja, kategorije
državne pomoći, pregled državne pomoći u poljoprivredi, po regionima i opštinama,
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instrumente dodjele državne pomoći  i  analizu efekata.  Naglasio je da je u izradi
Izvještaja korišćena metodologija koja se koristi u Evropskoj uniji i njenim državama
članicama.  Konstatovao  je  da  je  dodijeljena  državna  pomoć  kategorisana  na
horizontalnu,  sektorsku i  regionalnu i  da se Izvještaj,  osim navedenih,  bavi  još i
kategorijom ostalih, odnosno neprijavljenih državnih pomoći. Takođe, istakao je da
je najveći dio državne pomoći opredjeljivan privrednim subjektima kroz garancije i
subvencije.

Na  osnovu  podataka  iz  Izvještaja  o  dodjeljenoj  državnoj  pomoći  u  2013.
godini,  na Odboru je konstatovano da je u Crnoj  Gori  u 2013. godini  dodijeljena
državna pomoć u ukupnom iznosu od 100.3 mil €, i da je procenat državne pomoći u
BDP-u povećan sa 1,33% u 2012. na 3,03% u 2013. godini. Takođe, konstatovano je
da je učešće horizontalne pomoći u ukupno dodijeljenoj pomoći 89,57% ili 89,843
mil  €,  sektorske  9,58%ili  9,612 mil  €  i  regionalne 0,84% ili  0,847 mil  €  dok su
neprijavljene državne pomoći u 2013. godini iznosile su 0,546 mil €, odnosno 0,55%
ukupno dodijeljene pomoći. Ocjenjeno je da je aktiviranje garancija prema VTB i OTP
banci u slučaju Kombinata aluminijuma a.d Podgorica u bruto iznosu od 102,78 mil €
direktno uticalo na visinu horizontalne državne pomoći dok je sektorska pomoć bila
usmjerena na oblasti saobraćaja, poljoprivrede i kulture. 

Na  Odboru  je  bilo  mišljenja  da  je  državna  pomoć  u  prethodnoj  godini
najvećim  djelom  dodjeljivana  Kombinatu  aluminijuma  ad  Podgorica,  Montenegro
Airlines-u i Radio televiziji Crne Gore, a da je trebala biti upotrijebljena za tzv. „dobre
pomoći“ koje se, prije svega, odnose na mala i srednja preduzeća, zaštitu životne
sredine, istraživanje, razvoj  i  inovacije jer su to  pomoći koje u najmanjoj  mjeri
izazivaju poremećaj konkurencije na tržištu. Kada je u pitanju ravnomjerni regionalni
razvoj,  ocjenjeno  je  da  se,  kao  i  prethodnih  godina,  nastavlja  trend  pomoći
središnjem regionu, odnosno Podgorici. 

Nakon  izjašnjavanja,  sa  pet  glasova  ‚‚za″  i  tri  glasa  „protiv“,  Izvještaj  o
dodijeljenoj državnoj pomoći u Crnoj Gori u 2013. godini, dobio  je potrebnu većinu
na Odboru.

Za  izvjestioca  Odbora  na  sjednici  Skupštine  određen  je  poslanik  Rešid
Adrović.

*     *     *
Sjednica je završena u 10:00 časova.

*     *     *

Broj: 00-63-7/14-
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SEKRETAR ODBORA                    PREDSJEDNIK 
ODBORA
Nađa Vukićević, s.r.                        mr Aleksandar 
Damjanović,s.r.

72. sjednica Odbora za ekonomiju, finansije i budžet, 
održana 3. i 8. oktobra 2014. godine

REZULTATI GLASANJA

O PREDLOZIMA AKATA

NAZIV AKTA „ZA“ „PROTIV
“

„UZDRŽAN“

INICIJATIVA ZA 
ORGANIZOVANJE 
KONTROLNOG 
SASLUŠANJA NA 
TEMU: „REALIZACIJA 
UGOVORA IZMEĐU 
VLADE CRNE GORE I 
KOMPANIJE A2A“, 
koju je podnio 
poslanik Strahinja 
Bulajić;

Aleksandar 
Damjanović
Zoran Jelić
Veljko Zarubica
Rešid Adrović
Filip Vuković
Strahinja Bulajić
Emilo Labudović1

  

PREDLOG ZAKONA O
EFIKASNOM 
KORIŠĆENJU 
ENERGIJE 

Veljko Zarubica
Rešid Adrović
Filip Vuković
Almer Kalač
Nik Gjeloshaj

Aleksandar 
Damjanović
Strahinja Bulajić

        

GODIŠNJI IZVJEŠTAJ 
O DODIJELJENOJ 
DRŽAVNOJ POMOĆI 
U CRNOJ GORI U 
2013. GODINI

Zoran Jelić
Veljko Zarubica
Rešid Adrović
Filip Vuković
Damir Šehović

Aleksandar 
Damjanović
Strahinja Bulajić
Almer Kalač

1 Poslanik  Emilo  Labudović  je,  u  skladu  sa  članom  65  Poslovnika  Skupštine,  zamijenio  poslanika  Milutina
Đukanovića, člana Odobra.
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